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Protokół Nr VI/2019 

VI Sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

z dnia 26 marca 2019 roku 

odbytej w Sali Obrad Rady Powiatu Tczewskiego  

przy ulicy Piaskowej 2 

 

Rozpoczęcie sesji godz. 10 
44 

 

1. Przewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego – Marek Modrzejewski otworzył  

VI sesję Rady Powiatu Tczewskiego.  

 

2. Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad 

(obecnych 22 radnych). Lista obecności radnych oraz lista obecności zaproszonych gości 

stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3. Zgłaszanie wniosków do porządku obrad 

Przewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego poinformował o autopoprawce do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/26/2018 Rady Powiatu Tczewskiego z dnia  

21 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Tczewskiego na lata 2019-2033 (Druk Nr 39/1/2019). 

Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie sesji 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

3. Zgłaszanie wniosków do porządku obrad 

4. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

5. Sprawozdanie Starosty Tczewskiego z bieżącej działalności Zarządu Powiatu Tczewskiego 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz odpowiedziach 

na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji i w okresie międzysesyjnym 

7. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji oraz informacja o stanie porządku  

i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu tczewskiego za 2018 r. 

8. Rozpatrzenie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej aktualnym stanie 

bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach powiatu 

9. Przedstawienie Raportu za lata 2016-2017 z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla 

Powiatu Tczewskiego na lata 2016-2020” 

10. Sprawozdanie z realizacji programów polityki zdrowotnej 

11. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XLII/308/2018 Rady Powiatu Tczewskiego z dnia  

26 czerwca 2018 r. (druk Nr 36/2019) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (druk Nr 37/2019) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tczewskiego na 2019 rok (druk Nr 

38/2019) 

14. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr III/26/2018 Rady Powiatu Tczewskiego z dnia 21 

grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Tczewskiego na 

lata 2019 -2033 (druk Nr 39/2019) 

15. Interpelacje i zapytania 

16. Wnioski, oświadczenia i informacje 

17. Zakończenie obrad 
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4. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

 

Radni Rady Powiatu Tczewskiego nie wnieśli zastrzeżeń do protokołu z V sesji Rady 

Powiatu Tczewskiego. Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że protokoły zostały 

przyjęte bez uwag. 

 

5. Sprawozdanie Starosty Tczewskiego z bieżącej działalności Zarządu Powiatu  

Tczewskiego 
 

Starosta Tczewski – Mirosław Augustyn złożył sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu 

Powiatu Tczewskiego. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radna Barbara Kamińska zapytała o wyrażenie zgody na rozpoczęcie w roku szkolnym 

2019/2020 kształcenia w zawodzie technik automatyk w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Gniewie, a także czy wiąże się to z utworzeniem dodatkowego oddziału, czy też jest to 

zamiana z innym zawodem. Dopytała czy jest to na zasadzie orzeczeń organizacyjnych szkół 

ponadgimnazjalnych/ ponadpodstawowych przedstawionych przez dyrektorów zatwierdzonych 

przez Zarząd.  

 

Starosta Tczewski potwierdził, że po zasięgnięciu opinii Wojewódzkiej Rady ds. Zatrudnienia 

Zarząd pozwolą na nabór na tej samej zasadzie co orzeczenie organizacyjne Zespołu Szkół 

Ekonomicznych w Tczewie. 

 

Piotr Cymanowski przekazał, że nabór do Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Gniewie przewiduje dwie klasy technikalne (technik automatyk i technik mechanik). Zgoda 

na nabór będzie po porozumieniu z pracodawcą, który zapewni kształcenie praktyczne.  

 

Radny Jan Kulas pytał o współpracę w ramach współpracy powiatów pomorskich.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił uwagę, że jesteśmy w punkcie sprawozdanie Starosty 

Tczewskiego z bieżącej działalności Zarządu Powiatu Tczewskiego i tego typu pytania 

powinny znaleźć się w punkcie dotyczącym zapytań. 

 

Sprawozdanie Starosty Tczewskiego z bieżącej działalności Zarządu Powiatu  

Tczewskiego zostało przyjęte przez obecnych radnych poprzez aklamację. 

 

6. Informacja Przewodniczącej Rady o złożonych interpelacjach oraz odpowiedziach  

na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji i w okresie międzysesyjnym 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego odczytała informację dotyczącą interpelacji  

i zapytań. Wszystkie interpelacje i zapytania znajdują się do wglądu w Biurze Rady. 

 

7.  Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji oraz informacja  

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu tczewskiego za 2018 r. 

- sprawozdanie to stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny Piotr Łaga zapytał o prowadzenie działań wraz ze służbami kolei w celu zabezpieczenia 

rejonów dworca oraz tras przejazdu, o zagrożenie dla mieszkańców oraz realizację programu 

„A Ty” we wcześniejszych latach. 
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Radna Alicja Gajewska zapytała  o brak porozumienia Policji ze Szpitalami Tczewskimi  

w zakresie badań osób nietrzeźwych, niebieskie karty oraz o przestępstwa na tle seksualnym 

wobec dzieci. 

 

Radny Jan Kulas zapytał o stanowisko Komendanta Powiatowej Policji dotyczące ulicznego 

monitoringu i współpracy pomiędzy instytucjami, a także o wskaźnik wykrywalności na tle 

innych powiatów. 

 

Komendant Powiatowej Policji w Tczewie w odpowiedzi na zapytanie dotyczące zabezpieczeń 

rejonów dworca oraz tras przejazdu, przyznał że współdziałanie ze Strażą Ochrony Kolei 

odbywa się na zasadzie wspólnych partoli, a ma prowadzić do zabezpieczenia tych rejonów 

przed pseudokibicami, a jeżeli chodzi o program „A Ty” został zakończony i zastąpiony 

programem „Bezpieczny pierwszoklasista”. 

W odpowiedzi na zapytania Radnej Alicji Gajewskiej przekazał, iż Policja jest zobligowana do 

przeprowadzenia badań wobec osób zatrzymanych, a porozumienie zostało zawarte pomiędzy 

Policją a Przychodnią „Medical” jedynie na opiekę medyczną w godzinach pracy przychodni - 

w godzinach nocnych i dni świąteczne te zadanie wykonuje Szpital  

w Starogardzie Gdańskim. Komendant dodał, iż jest to spowodowane brakiem porozumienia ze 

środowiskiem lekarskim a nie z kierownictwem szpitala. W związku z brakiem informacji  

w przesłanych materiałach na temat przestępstw seksualnych wobec dzieci Komendant 

zobligował się do przygotowania takiej informacji w późniejszym terminie, dodał że niebieskie 

karty w 2018 roku wypełniono 172 karty. 

W odpowiedzi na zapytanie Radnego Jana Kulasa przekazał, iż jego zdaniem większa ilość 

kamer monitoringu powoduje wzrost bezpieczeństwa obywateli, zaś jeżeli chodzi  

o wykrywalność na tle województwa to w każdym roku jest inna. 

 

Radny Adam Kucharek zapytał kto podpisuje tego typu porozumienia. Komendant w swojej 

odpowiedzi przekazał, że nie zna szczegółów spotkania, jedynie stanowisko które zostało mu 

przekazane. 

 

Starosta Tczewski ze względu na zawiłość sprawy zaprosił radnego na spotkanie z dyrekcją, 

zaś radny Adam Kucharek zdeklarował się do przygotowania interpelacji w wersji papierowej.  

 

Radny Stanisław Smoliński zapytał o punkty priorytetowe Komendanta  Powiatowej Policji na 

2019 rok. Komendant przyznał, że są bardzo zbliżone do priorytetów z 2018 roku. 

 

W związku z brakiem uwag oraz pytań Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził,  

że Rada przyjęła w/w sprawozdanie poprzez aklamację.  

 

8. Rozpatrzenie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

aktualnym stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach powiatu 

- informacja ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radna Alicja Gajewska pytała o skuteczność eliminowania zagrożeń dla życia i zdrowia, zaś 

Radny Stanisław Smoliński poprosił o przybliżenie informacji dotyczącej "ognika".  

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej odniósł się do nieprawidłowości 

stanowiących zagrożenie dla zdrowia i życia. Wyjaśnił, że nieprawidłowości są skrupulatnie 

sprawdzane pod wieloma aspektami ochrony przeciwpożarowej  i dopiero później 

podejmowana jest decyzja administracyjna, która nakazuje usunięcie nieprawidłowości wraz  

z terminem. Po upływie terminu ma miejsce kontrola sprawdzająca, po której uruchamiane są 

następne kroki.  W odpowiedzi na zapytanie Radnego Stanisława Smolińskiego przekazał, iż na 
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terenie jednostki znajduje się sala edukacyjna typu "ognik". Dzieci klas 1-3 przyjmowane są na 

zajęcia na których uczą się podstawowych zasad bezpieczeństwa – w 2018 roku przyjęte 

zostało 1600 dzieci z całego województwa pomorskiego - dodatkowo przedstawił zasady 

działania sali. 

 

W związku z brakiem uwag oraz pytań Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził,  

że Rada przyjęła w/w informację poprzez aklamację. 

 

9. Przedstawienie Raportu za lata 2016-2017 z wykonania „Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Tczewskiego na lata 2016-2020” – raport ten stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

  

Radny Piotr Łaga poruszył temat utrzymania standardów jakości powietrza,  

a dokładniej zapytał o możliwość stworzenia wskazówek dla działań profilaktycznych  

w samorządach.  

 

Radny Stanisław Smoliński  zapytał kto jest odpowiedzialny za pomiar poziomu 

zanieczyszczeń w związku z zamknięciem punktu pomiarowego przy ulicy Targowej. 

 

Przedstawiciel firmy Green Key przekazał, że punkty pomiarowe prowadzi Wojewódzki 

Inspektorat Ochrony Środowiska i znajdują się w najbardziej miarodajnych miejscach 

pomiarowych. Dodał, także że poziom zanieczyszczeń można porównywać z innymi miastami 

podobnej wielkości. 

 

10.     Sprawozdanie z realizacji programów polityki zdrowotnej – sprawozdanie  

to stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny Jan Kulas apelował o współpracę pomiędzy gminami powiatu, a powiatem związanej  

z programami zdrowotnymi. 

Starosta Tczewski poinformował, że na 2019 rok zaplanowanych jest pięć programów 

zdrowotnych – najskuteczniejszych.  

 

Naczelnik Wydziału Zdrowia, Spraw Społecznych i PFRON przekazała, iż powiat realizuje 

programy polityki zdrowotnej i jeżeli chodzi o środki finansowe to najbardziej brakuje ich 

organizacjom pozarządowym. Namawiała również mieszkańców do korzystania z programów, 

bo nie zawsze środki są wykorzystywane w całości. 

 

W związku z brakiem uwag oraz pytań Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził,  

że Rada przyjęła w/w sprawozdanie poprzez aklamację. 

 

Przerwa 12
03

 - 12
12 

 

11. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XLII/308/2018 Rady Powiatu 

Tczewskiego z dnia 26 czerwca 2018 r. (druk Nr 36/2019) 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Taraszkiewicz – Gurzyńska przedstawiła 

pozytywną opinię komisji do w/w projektu uchwały. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

projekt w/w uchwały. 
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Wyniki głosowania: 

Obecnych 22 Radnych (nieobecny Radny Piotr Odya) 

ZA PRZECIW WSTRZYMAŁO SIĘ 

21 0 1 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że uchwała nr VI/60/2019 uchylająca uchwałę  

Nr XLII/308/2018 Rady Powiatu Tczewskiego z dnia 26 czerwca 2018 r.  podjęta została większością 

głosów. 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (druk 

Nr 37/2019) 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

projekt w/w uchwały. 

Wyniki głosowania: 

Obecnych 22 Radnych (nieobecny Radny Piotr Odya) 

ZA PRZECIW WSTRZYMAŁO SIĘ 

22 0 0 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że uchwała nr VI/61/2019 w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków została podjęta jednogłośnie. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tczewskiego na 2019 rok 

(druk Nr 38/2019) 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Taraszkiewicz – Gurzyńska przedstawiła 

pozytywną opinię komisji do w/w projektu uchwały. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

projekt w/w uchwały. 

 

Wyniki głosowania: 

Obecnych 22 Radnych (nieobecny Radny Piotr Odya) 

ZA PRZECIW WSTRZYMAŁO SIĘ 

20 0 2 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że uchwała nr VI/62/2019 w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy komisji stałych Rady Powiatu Tczewskiego została podjęta jednogłośnie. 
 

14. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr III/26/2018 Rady Powiatu Tczewskiego  

z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Tczewskiego na lata 2019 -2033 (druk Nr 39/2019) 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Taraszkiewicz – Gurzyńska przedstawiła 

pozytywną opinię komisji do w/w projektu uchwały oraz do autopoprawki Zarządu Powiatu 

Tczewskiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego poddał pod głosowanie autopoprawkę do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/26/2018 Rady Powiatu Tczewskiego z dnia 21 grudnia 
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2018 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Tczewskiego na lata 

2019 -2033 (druk Nr 39/1/2019) 

 

Wyniki głosowania: 

Obecnych 22 Radnych (nieobecny Radny Piotr Odya) 

ZA PRZECIW WSTRZYMAŁO SIĘ 

20 0 2 

Przewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego stwierdził, że autopoprawka do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr III/26/2018 Rady Powiatu Tczewskiego z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Tczewskiego na lata 2019 -2033 została podjęta 

większością głosów. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Wyniki głosowania: 

Obecnych 22 Radnych (nieobecny Radny Piotr Odya) 

ZA PRZECIW WSTRZYMAŁO SIĘ 

20 0 2 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że uchwała nr VI/63/2019 zmieniająca uchwałę  

Nr III/26/2018 Rady Powiatu Tczewskiego z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Tczewskiego na lata 2019 -2033 została podjęta większością głosów. 
 

Wszystkie wyniki imiennych głosowań stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

15. Interpelacje i zapytania 

 

Zgodnie z art. 21 ust. 12 Ustawy o samorządzie powiatowym Starosta Tczewski poprosił  

o złożenie wszystkich interpelacji i zapytań na piśmie, wobec czego wszystkie interpelacje 

znajdują się do wglądu w Biurze Rady oraz zamieszczone są na stronie internetowej 

Powiatu Tczewskiego. 
 

 

16. Wnioski, oświadczenia i informacje 

 

Radna Alicja Gajewska zaprosiła na otwarcie wystawy poświęconej Kazimierzowi 

Piechowskiemu w dniu 9 kwietnia 2019 roku o godzinie 12:00 na placu przed Dworcem PKP 

w Tczewie.  

 

Radny Roman Małecki zgodził się ze stanowiskiem Radnego Adama Kucharka  

w związku z brakiem porozumienia pomiędzy Policją a Szpitalami Tczewskim, dodatkowo 

poruszył temat zbyt niskiej frekwencji Członków Zarządu w Komisjach Rady Powiatu 

Tczewskiego.  

 

Podczas  sesji Rady Powiatu Tczewskiego wywiązała się dyskusja niezwiązana  

z porządkiem obrad w której wzięli udział Radny Roman Małecki oraz Radny Jan Kulas,  

a dotyczyła ona sporów polityki ogólnopolskiej.  

 

Radny Jan Kulas zasugerował, iż otwarcie wystawy dot. Kazimierza Piechowskiego powinno 

być dostosowane do pracującej części mieszkańców powiatu tczewskiego, a także poprosił 

Starostę Tczewskiego o zorganizowanie uroczystego spotkania na terenie Gminy Pelplin  
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w związku z setną rocznicą urodzin Kazimierza Piechowskiego, a także zapytał  

o publikację dotyczącą zarysu biografii. 

 

Radny Zbigniew Zgoda zapytał o subwencję oświatową. Przewodniczący Rady Powiatu 

Tczewskiego powiedział, iż dyskusja zostanie przeniesiona na Komisję Edukacji. 

 

Sesje Rady Powiatu Tczewskiego o godz. 12:37 opuścił Radny Waldemar Pawlusek. 

 

Radna Alicja Gajewska przekazała, iż wystawa dot. Kazimierza Piechowskiego jest 

ogólnodostępna i będzie znajdowała się na placu przed Dworcem PKP do 4 października 2019 

roku.  

 

Radna Barbara Kamińska poprosiła, aby sprawy dotyczące roku Kazimierza Piechowskiego 

były omawiane na konwencie – zgodnie ze wcześniejszymi ustaleniami.  

 

Radna Gabriela Makać potwierdziła, iż na Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Promocji 

Naczelnik Wydziału Edukacji tłumaczyła jak wygląda obliczanie subwencji oświatowej oraz 

dodała, że subwencja będzie ponownie przeliczona przez wydział. Na koniec wypowiedzi 

zapytała o przyczynę nie wpisywania się męskiej części opozycji do pocztu sztandarowego.  

 

Radny Jiří Studený poprosił o poinformowanie go o przebiegu sprawy związanej  

z porozumieniem pomiędzy Policją a Szpitalami Tczewskimi oraz  dodał, że Skarbnik Powiatu 

Tczewskiego poinformował komisję o możliwości zmniejszenia się subwencji oświatowej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Sosnowski poinformował Radnych, iż od 1 kwietnia br. 

powróciło ratownictwo medyczne do Szpitali Tczewskich. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego przypomniał o zbliżającym się terminie składania 

oświadczeń majątkowych. Przekazał informację o planowanej sesji oraz złożył życzenia 

Wielkanocne mieszkańcom i wszystkim zgromadzonym. 

 

17. Zakończenie obrad 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego Marek Modrzejewski, w związku  

z wyczerpaniem porządku obrad, zamknął posiedzenie VI Sesji Rady Powiatu 

Tczewskiego VI kadencji. 
Zakończenie sesji godz. 13 

00  
 

Sporządziła:          Zatwierdził:  

Patrycja Kata  

Przewodniczący Rady  

/-/ Marek Modrzejewski 

 


